
Seniorrådets høringssvar budget 2024 

 Generelle bemærkninger Seniorrådets høringssvar 
  For at leve optil servicerammen, kommunens serviceniveau 

og de politiske målsætninger for økonomien skal 
kommunen spare ca. 24 mio. kr. på servicerammen. Det er 
især familieområdet og det specialiserede område der 
udfordrer den kommunale økonomi. 
 
Budgetgrundlaget: 
Seniorrådet er tilfredse med at der i budgetgrundlaget er 
sket en opnormering af rehabiliteringsafdelingen, øget 
budget til hjemmeplejen og sygeplejeartikler. Seniorrådet 
ser også positivt på at der fokuseres på øget brug af digitale 
løsninger. 
Omprioriteringsbidrag: 
Seniorrådet er dog imod at der indføres et generelt 
omprioriteringsbidrag, da politikeren må tage ansvaret for 
evt. nedskæringer. 
Sociale begravelser: 
Seniorrådet er ligeledes imod at kommunen ikke vil begrave 
borgere der ikke har penge i boet til en begravelse, men 
overlade dem til staten. De borgere har også betalt skat til 
Frederikssund kommune. 
 
Opmærksomhedspunkt: 
Seniorrådet vil godt gøre opmærksom på, at der har været 
udbud på nyt valgsystem og at der i den valgte model ikke 
er taget højde for valg til Ældre/Seniorråd. Seniorrådet 
opfordrer på det kraftigste til, at der indkøbes et valgsystem 
til Ældre/Seniorrådsvalget, så det stadig kan afvikles 
demokratisk som fremmødevalg. 

 Spareforslag  
001 Lukning af forebyggende visiteret 

aktivitetstilbud for  
hjemmeboende 

Seniorrådet kan ikke anbefale lukning af forebyggende 
visiteret aktivitetstilbud for hjemmeboende. 
Konsekvensen vil blive at mange borgere igen vil opleve 
social isolation og ensomhed, da der ikke i kommunen er 
andre aktiviteter der har fokus på netop denne målgruppe. 

002 Afskaffelse af aktivitetspulje til  
omsorgscentre 

Aktivitetspuljen til Plejehjemmene har været sat i bero i to 
år. Seniorrådet kan ikke anbefaler at spare på aktiviteterne 
til de ældre på plejehjemmene. 

003 Omlægning af tilsyn med omsorgs
-centre, friplejecentre,  
Rehabiliteringsafdelingen og    
træningsområdet 

Seniorrådet har været utilfreds med BDOs tilsyn, som de 
varsler 14 dage før tilsynet. Så Seniorrådet ser gerne en 
anden model. 



004 Effektiviseringer ved øget brug af 
og investering i velfærdsteknologi 

Seniorrådet anbefaler at personalet på plejehjemmene får 
bedre APV-midler. 
Da der er brug for personalet andre steder i organisationen 
anbefaler seniorrådet at der tages højde for evt. brug af 
opfølgningskurser. 

005 Omlægning og reducering af  
klippekortsordning 

Seniorrådet ser denne besparelse som en forringelse af den 
personalemæssige situation på plejehjemmene og kan ikke 
anbefale besparelsen. 

006 Forhøjelse af brugerbetaling for  
kørsel til daghjemmene 

Der foreslås en fordobling af brugerbetalingen for kørsel til 
daghjemmene fra 30 kr.- til 70 kr. Seniorrådet ser det som 
en meget kraftig stigning. Der er stor risiko for, at især de 
svageste borgere siger tilbuddet fra. Seniorrådet kan godt 
forstå at priserne på drivmidler er steget, men det er en 
kraftig stigning.  
Seniorrådet foreslår, at det overvejes, hvis prisen skal stige, 
at der besluttes en mindre stigning på fx 4,3% som 
inflationen. 

007 Annullering af genåbning af 7  
plejeboliger på Omsorgscenter  
Tolleruphøj 

På grund af fald i ventelisten til plejehjemmene de seneste 
måneder forslås det at udsætte genåbningen af de 7 pladser 
på Tolleruphøj.  
I marts besluttede byrådet at udsætte genåbningen af 3 af 
de 7pladser og i sparekataloget foreslås de øvrige 4 pladser 
udsat til 2024. 
Ventelisten til plejehjemmene er i august 2022 på 116 
personer og i august 2023 på 96 personer med en stigende 
tendens.  
Da manglen på plejehjemspladser giver store konsekvenser 
for brug af midlertidige pladser og dermed problemer med 
at få udskrevet borgeren i rette tid fra sygehus, kan denne 
model i stedet komme til at koste penge til staten. Ligeledes 
vil det blive svært at rekrutterer personale. 
Seniorrådet anbefaler at genåbne de 3 pladser som tidligere 
besluttet. 

008 Øge intervallet for visitation af re
ngøring i eget hjem 

Seniorrådet fraråder at visitationen til rengøring i eget hjem 
ændres fra hver 14 dag til hver 3 uge. 
Der vil blive meget uhygiejnisk i hjemmene med stor risiko 
for sygdom til følge. Seniorrådet vil ikke undlade at gøre 
opmærksom på, at der d.d. er en stigning i antallet af 
Coronatilfælde. 
 

009 Digital vagtplanlægning for de Sel
vstyrende Teams Døgnplejen 

Seniorrådet anbefaler at der bruges digitale løsninger til 
vagtplanlægningen i de selvstyrende teams. 
Seniorrådet forventer at personalet har mulighed for den 
rette opkvalificering. 



010 Optimeret ruteplanlægning i de S
elvstyrende Teams i Døgnplejen 

Seniorrådet anbefaler at der bruges digitale løsninger til 
ruteplanlægningen i de selvstyrende teams. 
Seniorrådet forventer at personalet har mulighed for den 
rette opkvalificering. 

011 Øget brug af APV-
teknologier i hjemmeplejen 

Seniorrådet kan anbefale at der tages nye teknologier i brug 
i hjemmeplejen, idet det giver mindre nedslidning af 
medarbejderne 

012 Samle alle midlertidige pladser på
 Frederikssund Hospital 

Seniorrådet tager forslaget om flytning af alle midlertidige 
pladser til Frederikssund Hospital til efterretning 

013 Ikke besætte årsværk til personlig 
vejleder 

Sidste år blev det besluttet at afsætte midler til i alt fire 
personlige vejledere for SOSU-elever som led i en 
fastholdelsesstrategi.  
En af stillingerne er endnu ikke blevet besat og det foreslås 
at den ikke besættes idet de 3 ansatte vejledere kan klare 
opgaven. 
Seniorrådet tager forslaget til efterretning 

014 Øge andelen af borgere, der modt
ager dosispakket medicin 

Seniorrådet kan anbefale brugen af dosispakket medicin. 

015 Indførelse af egenbetaling på kørs
el til genoptræning 

Seniorrådet kan ikke anbefale at der kommer egenbetaling 
på kørsel til genoptræning. Det er prøvet før og resultatet er 
at der sker store frafald til genoptræningen- og at der så i 
stedet bliver brug for hjælp i hjemmet. 

016 Omlægning af 
dele af hofte-
holdtræning til vi
rtuel selvtræning
 via Exorlive 

Seniorrådet er positive overfor omlægningen af dele af 
hofteholdtræningen til virtuel selvtræning, men gør dog 
opmærksom på, at det kan være nødvendigt med en 
introduktions lektion. 

   

 


